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Geachte Collegeleden en Raadsleden, 
 
 
Inleiding 
 
Een nieuw college van GBT en de CU presenteren hun eerste kadernota. Een kadernota voor 2020 onder 
het motto van “kernachtig en veranderd Twenterand”. Het College geeft aan dat er keuzen gemaakt 
moeten worden om de begroting sluitend te maken, maar ook wil investeren voor 2020 en de komende 
jaren. 
 
In het coalitieakkoord van het GBT en de CU wordt ingezet op het verder gezond maken van de financiën 
van Twenterand en zijn de volgende punten van belang: 

- Het verbeteren van de relatie met inwoners, bedrijven, maatschappelijke partijen, waarbij de 
gemeente drempels verlaagt, participeert en initiatieven faciliteert. 

- Het bieden van adequate zorg en ondersteuning aan wie dat nodig heeft, van jong tot oud. 
- Energiebesparing en verduurzaming. 
- Het versterken van het economische en toeristisch klimaat. 
- Het vergroten van de zichtbaarheid van het openbaar bestuur. 
- Het voorbereiden van kernbudgetten voor het ontwikkelen van wijk- en buurtbudgetten en 

aanjaaggeld voor passende initiatieven. 
 
De kadernota voor 2020 die nu voorligt, is ambitieus en zet onder andere in op de invoering van de 
Omgevingswet, onderhoud van wegen, uitbreiding en versterking van Toezicht (meer BOA’s) en op 
duurzaamheid. Ook wordt er ingezet op sociaal domein, zo zijn er voorstellen om het minimabeleid voort 
te zetten,  het realiseren van een echtscheidingsloket en wordt het actieplan alfabetisering met lees- en 
schrijfcursussen gecontinueerd.  Tot slot wil dit college ook inzetten op een betere communicatie met de 
inwoners van Twenterand en komen er “kernbudgetten” om bewonersinitiatieven te stimuleren. 
 
De PvdA GroenLinks zal al deze voorstellen toetsen op haar uitgangspunten. De PvdA GroenLinks gaat 
voor een sociaal en duurzaam Twentrand en waar meedoen centraal staat en solidariteit uitgangspunt is. 
De voorstellen van het college zullen hier op getoetst worden.  
 
Dit jaar hebben wij in de raad met elkaar afgesproken om niet bij de begroting met elkaar in debat te gaan 
over de plannen voor 2020 maar bij de behandeling van de kadernota. Waar het nog gaat om plannen en 
voornemens. Dit vinden wij goed, omdat het hiermee de ruimte ontstaat voor het debat…….. 
 
….en om nog maar eens te herhalen: “de kunst van het debat……” 

 
 
Een debat is meer dan alleen het uitwisselen van standpunten. In het debat gaat het ook om het 
redeneren: het formuleren van argumenten, gegevens, twijfels, bewijzen, tegenbewijzen, strikvragen, 
verwerpingen naar voren te brengen. Dit alles gericht om mét elkaar te communiceren en te redeneren.  
Het redeneren is niet alleen het hanteren van argumenten, maar wat veel belangrijker is, om het 
vermogen te ontwikkelen om overtuigd te raken door de beste redeneringen, van wie deze dan ook 
afkomstig zijn. ……en dit betekent redelijk zijn!  
 
(Fernando Savater, Spaans Filosoof, “De vragen van het leven”)  
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Vooraf 
In onze 1

ste
 termijn zullen wij ingaan op de kadernota aan de hand van de voorstellen en ontwikkelingen 

per programma. Wij zullen hierbij aangeven wat onze inzet is, welke vragen wij hebben en wat ons 
oordeel is over de voorstellen.  
 
Aan het einde van onze 1

ste
 termijn gaan wij in op de financiën en het voorstel om de begroting voor 2020 

sluitend te maken. Het college geeft aan dat er voor 2020 een negatief saldo is van € 314.900 en doet 
voorstellen om dit op te vangen. Ook hier zullen wij een eerste reactie op geven. 
 
Algemeen 
Laten we beginnen om het College te complimenteren met de wijze waarop de begroting is 
gepresenteerd, middels de begrotingsapp. Op deze manier wordt de kadernota 2020 en wat de gemeente 
Twenterand aan plannen heeft op een manier gepresenteerd die toegankelijker is. Ook willen wij wederom 
onze complimenten uitspreken over de doorontwikkeling de programma’s en de bijbehorende doelen. De 
kadernota geeft inzicht in de programma’s, de ontwikkelingen, te realiseren doelen en de voorstellen voor 
2020 en verder. 
 
Wij vinden het goed dat er vanuit programma’s wordt gewerkt en dat dit gekoppeld wordt aan een 
doelenboom met uitwerking naar subdoelen en doelen. Op deze manier kan er gericht gewerkt worden 
aan het realiseren van beoogde maatschappelijke effecten en is het voor de Raad mogelijk om haar 
kaderstellende en controlerende taak uit te voeren. Wel vinden wij dat het opstellen van doelen niet langer 
meer iets moet zijn van alleen de ambtelijke organisatie. Het formuleren van de ambities en de doelen is 
van de Raad, of nog beter van de inwoners in Twenterand. 
 
De PvdA-GroenLinks wil voorstellen dat het College met de Raad en het betrekken van inwoners verder 
invulling gaat geven aan haar ambities en de te bereiken resultaten. Dit kan bijvoorbeeld door het 
organiseren van een burgerpeiling of een burgerdialoog waarin bestuur en inwoners samen bepalen wat 
de thema’s zijn die van belang zijn en wat de resultaten moeten zijn. Door inwoners van Twenterand 
hierbij te betrekken wordt ook de burgerparticipatie versterkt. Hiervoor is wel nodig dat, net als bij de 
begroting voor 2019, ook de kadernota leesbaar is voor iedere inwoner en dat iedereen begrijpt wat de 
consequenties zijn van voorstellen. Want voor een groeiende groep Nederlanders is de samenleving te 
ingewikkeld. Regels, beleidsnota’s en begrotingen zijn vaak te ingewikkeld en onbegrijpelijk. “Heldere taal” 
is nodig om te komen tot dialoog. Wij zijn dan ook verheugd om te zien dat er opnieuw een heldere pagina 
met de plannen en financiële middelen heeft gestaan in de Toren van Twenterand. 
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1. Programma Sociaal Domein 
 
Voor de PvdA GroenLinks is participeren, meedoen, voor iedereen van belang. Het is goed voor de 
gezondheid en geeft zin aan het leven. Hierbij moet ingezet worden om mensen zoveel mogelijk 
zelfredzaam te maken en eigen regie te geven op het leven. Dit vraagt van de gemeente Twenterand om 
die mensen die (nog) niet zelfredzaam zijn te ondersteunen waar dat nodig is. Voor de PvdA GroenLinks 
moet dit vooral gebeuren dichtbij de inwoners en met het eigen netwerk. 
  
In de kadernota wordt er ruim aandacht aan dit programma besteed. Niet verwonderlijk omdat het hier 
gaat om een belangrijk programma. Het treft alle inwoners van Twenterand en het gaat om zorg en 
ondersteuning van kwetsbare burgers. Er liggen hier belangrijke taken voor de gemeente op de terreinen 
van Jeugdhulp, WMO en Participatie.  
 
Het College spreekt in de kadernota 2020 over een grote opgave voor het sociale domein en dat er nog 
grote stappen moeten worden gezet om de transformatie verder vorm te geven. Hiervoor wordt als basis 
de beleidsnota sociaal domein genomen. In de nota wordt in samenhang gewerkt vanuit de WMO, Jeugd 
en Participatie. De nota legt een verbinding tussen de verschillende beleidsterreinen en dat vinden wij 
goed. 
 
Van belang is en blijft om dit te doen met maatschappelijke organisaties in het veld van welzijn tot zorg tot 
sport en onderwijs. Dit vraagt om intensief samen te werken en bij elkaar “over de eigen schutting” te 
willen kijken. Samen doelen stellen en afspraken maken. Het vraagt van de gemeente (en het College) 
om te regisseren en te faciliteren. Het vraagt om een “Nieuwe Route”! 
 
Vraag: 

- De PvdA-GroenLinks vindt dat bij de verdere ontwikkeling en uitvoering van het beleid binnen het 
sociaal domein inwoners en maatschappelijke organisaties nauw betrokken moeten worden.  Het 
gaat tenslotte om draagvlak en draagkracht. Hoe wil het College dit gaan doen en op welke 
manier wordt er invulling gegeven aan “de nieuwe route”

1
? 

- Op welke manier wordt de Adviesraad Sociaal Domein betrokken? Gebeurt dit ook al bij het 
ontwikkelen van beleid of pas als er een raadsvoorstel voorligt? 

 
Decentralisatie beschermd wonen en implementatie en uitvoering verplichte GGZ 
De komende jaren gaan er een aantal zaken veranderen als het gaat om de maatschappelijke opvang en 
de GZZ.  Er komen meer taken en verantwoordelijkheden bij de gemeente te liggen. Mensen met 
psychiatrische achtergronden, met een beperking en onbegrepen gedrag, wonen in de straat en in de 
wijk. Ook in Twenterand gebeurt dit. Van belang hierbij is dat zorg en welzijn gaan samenwerken, samen 
met de woningbouw stichtingen. Hier zal de inzet op gericht moeten zijn en daarbij moet er ook aandacht 
zijn voor de omgeving. Want het gaat ook om draagvlak en draagkracht. 
 
Vraag: 

- Wat gaat het College doen om te zorgen dat maatschappelijke opvang en lokaal welzijn meer 
gaan samenwerken? Zijn hiervoor al initiatieven genomen? 

- Zijn er in Twenterand plannen voor huisvesting voor mensen met onbegrepen gedrag en in het 
kader van tijdelijke dan wel crisisopvang? 

- Wat gaat het College doen om te zorgen dat er gewerkt wordt aan draagvlak en draagkracht voor 
het huisvesten van mensen met onbegrepen gedrag? 

 
 
 
 
 

                                                      
1
 Boek dat de PvdA-GroenLinks van Anke Siegers heeft aangeboden aan de beide coalitie partijen bij de 

start van de coalitie. 
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Statushouders en inburgering 
In de kadernota 2020 wordt summier aandacht gegeven aan de inburgering en participatie van   “Nieuwe 
Twenteranders”. Deze groep nieuwe Twenteranders verdienen aandacht en ondersteuning om mee te 
kunnen doen in de samenleving. De PvdA-GroenLinks vindt dit van groot belang omdat uit onderzoek is 
gebleken dat een nieuwkomer / vluchteling gemiddeld 8 jaar in bijstand zit voordat hij/zij werk heeft. De 
PvdA-GroenLinks vindt dit veel te lang en wil dat er extra wordt ingezet op het verkrijgen van betaald 
werk. Daarom is inzet op duale trajecten van groot belang! De PvdA-GroenLinks vindt dit punt extra van 
belang omdat het kabinet van plan is om gemeenten weer een belangrijke taak te geven in de 
inburgering. Dit vraagt om hier nu al op te anticiperen.   
 
Vraag: 

- Wat doet het College om zorg te dragen dat ‘Nieuwe Twenteranders” zo snel mogelijk inburgeren 
en participeren in Twenterand en wordt er nu al ingezet op duale trajecten?  

- Is de gemeente al gestart met de voorbereidingen voor de nieuwe taak binnen inburgering? 
 
Startkwalificatie en aansluiting onderwijs – arbeidsmarkt. 
Nog steeds zijn er jongeren die school verlaten zonder een startkwalificatie en een beroep doen op een 
uitkering. De PvdA-GroenLinks maakt zich hier zorgen over, omdat dit jongeren zijn die geen of nauwelijks 
kans hebben op de arbeidsmarkt, zeker niet op de langere termijn. De PvdA-GroenLinks vindt dat er dan 
ook geïnvesteerd moet worden in de aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt, zeker daar waar het 
gaat om het praktijkonderwijs.  De PvdA GroenLinks is verheugd om te zien dat hier volop aandacht is in 
de regio Twente in het project de “Twentse Belofte”.  Daarbinnen vraagt de PvdA-GroenLinks om inzet op 
preventie, te zorgen dat “kwetsbare” jongeren tijdig worden opgepakt en ondersteund naar duurzame 
uitstroom naar arbeid. PvdA GroenLinks vraagt hierbij nog wel aandacht voor de groep vanaf 23 jaar tot 
30 jaar. Want juist binnen deze groep leidt werkloosheid tot langdurige werkloosheid, zeker als er geen 
sprake is van een startkwalificatie.  
 
Vraag: 

- Wat doet het College om te zorgen dat er een goede aansluiting is tussen onderwijs en 
arbeidsmarkt? 

- Wat doet het College om te voorkomen dat kwetsbare jongeren uitvallen en blijven deelnemen 
aan het onderwijs of blijven werken? Is het College bereid om hier extra in te investeren? 
Bijvoorbeeld inzet op preventie door inzet van coaches of maatjes? 

 
Beschut werken nu en in de toekomst en de rol van SOWECO 
In de komende jaren ligt er een belangrijke opgave voor de gemeente als het gaat om het realiseren van 
beschut werken. Het gaat dan om mensen die niet in staat zijn om op reguliere manier zelfstandig werk te 
vinden en die alleen kunnen werken in een beschutte omgeving. De PvdA-GroenLinks vindt het van 
belang dat de gemeente Twenterand deze groep voldoende mogelijkheden moet bieden en dat iedereen 
die recht heeft op een beschutte plek deze ook krijgt (geen wachtlijsten!). 
 
Werk is belangrijk! Meedoen geeft zin aan het leven, goed voor de gezondheid en voor sociale contacten.  
Meedoen en je kwaliteiten benutten op je eigen niveau. Een aantal mensen kan door omstandigheden 
niet (helemaal) in eigen onderhoud voorzien. De SOWECO is al jaren onze betrouwbare partner bij het 
bieden voor mensen met een SW indicatie (1.100 mensen) en biedt ondersteuning bij het vinden van 
werken voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt (ook 1.100 mensen).  Bovendien is SOWECO 
een gezond bedrijf en behaalt het goede resultaten. Het is een bedrijf dat zich aan het ontwikkelen naar 
een maatschappelijke  zelfstandige onderneming.  Het zou jammer zijn, om deze ontwikkeling niet voort te 
zetten en te besluiten tot ontmanteling, wat nu het voorstel is, op basis van de raadsinformatiebrief die wij 
ontvangen hebben op 21 mei jl. 
 
Naar mening van de PvdA GroenLinks Twenterand moet de SOWECO de kans worden gegeven zich te 
bewijzen, zoals afgesproken en niet nu al te gaan voor ontmanteling.  
 
Dit zijn we verplicht aan al die mensen die werken bij SOWECO. Het gaat de PvdA GroenLinks dat deze 
mensen een volwaardige plek hebben om te werken, te leren,  mee te doen in een omgeving die 
aandacht en zorg heeft! 
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Toegankelijkheid 
In de begroting 2019 wordt op verschillende plaatsen gesproken over toegankelijkheid en het werken aan 
een inclusieve samenleving. Maar hoe staat het er nu echt voor in Twenterand? Op 8 november 2016 is 
er een motie toegankelijkheid aangenomen met een opdracht voor het College om te komen tot plan van 
aanpak Toegankelijkheid. Na de zomer 2017 is dit plan gepresenteerd aan de Raad met verschillende 
acties voor de periode 2018 tot en met 2022. In de begroting wordt deze nota niet meer genoemd en komt 
het actieplan ook niet meer terug. De PvdA-GroenLinks vindt dit een gemiste kans! Toegankelijkheid gaat 
over meedoen en het realiseren van een inclusieve samenleving, in het bijzonder voor mensen met een 
beperking, en dat vraagt om een gerichte aanpak! 
 
Vraag: 

- Op welke manier gaat u uitvoering geven aan het plan van aanpak Toegankelijkheid. Het College 
heeft een toezegging gedaan om te komen met een stand van zaken. Dit is niet gebeurd. Wilt u 
de raad per omgaande informeren naar de stand van zaken? 

 
De PvdA-GroenLinks vindt meedoen voor iedereen van groot belang en om die reden vindt de PvdA-
GroenLinks dat de gemeente Twenterand een LHBT (lesbienne, homoseksueel, biseksueel en 
transgender) gemeente wordt om te demonstreren dat iedereen gelijk wordt behandeld. Dit is meer dan 
alleen het jaarlijks ophangen van de regenboogvlag op 11 oktober. 
 
Vraag: 

- Is het College bereid om van de gemeente Twenterand een LHBT gemeente te maken en actief 
beleid te voeren zodat iedereen gelijk wordt behandeld? 

 
Minimabeleid, armoede beleid en schuldhulpverlening 
De PvdA-GroenLinks maakt zich zorgen om de houdbaarheid van het minimabeleid. Het aantal mensen 
dat een uitkering heeft is de afgelopen jaren toegenomen en daarmee is de verwachting dat er ook een 
groter beroep zal worden gedaan op het minimabeleid. Ondanks de economische groei en vooruitgang is 
dit nog steeds niet merkbaar en zichtbaar voor mensen met een uitkering. Vooral voor mensen die 
langdurig in de bijstand zitten. Zij profiteren niet van de economische groei. De PvdA GroenLinks vindt het 
daarom van belang zich in te blijven inzetten voor een goed minimabeleid en om na te gaan of de huidige 
instrumenten binnen het minimabeleid van Twenterand voldoende toereikend zijn en bijdragen tot 
participatie van de mensen met een uitkering en een laag inkomen.  
 
Nog te veel mensen hebben schulden (in een aantal gevallen worden die veroorzaakt door de overheid 
zelf!!!) en komen hier moeilijk uit. Het vraagt wellicht om een andere aanpak waarbij mensen met 
schulden worden ondersteund met het bieden van een perspectief zonder de stress van schulden. U geeft 
aan in te willen zetten op afnamen van de problematische schulden door in te zetten op preventie en 
samenwerking met scholen, verenigingsleven en vrijwilligersorganisaties.  
 
De PvdA-GroenLinks steunt dit maar vraagt om een gerichte en ondersteunende  aanpak vanuit het 
gemeentehuis en vraagt daarbij om een gerichte communicatie en dit te doen in samenwerking met het 
Taalpunt. 
 
Vraag: 

- Is het College bereid om naast het continueren van het minimabeleid met de daarbij behorende 
middelen ook te investeren in gerichte communicatie en dit te doen in samenwerking met het 
Taalpunt? 
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Laaggeletterdheid 
Voor de PvdA-GroenLinks is laaggeletterdheid een belangrijk onderwerp. In de gemeente Twenterand zijn 
naar schatting 3.500 inwoners die moeite hebben met lezen en schrijven. Dat heeft een grote impact op 
het dagelijks leven van deze mensen. De PvdA-GroenLinks vindt dat er blijvend geïnvesteerd moet 
worden in taalcursussen die in de gemeente Twenterand worden uitgevoerd. De PvdA-GroenLinks is dan 
ook verheugd om te zien dat het College voor uitvoering te geven aan het actieplan laaggeletterdheid de 
komende jaren middelen beschikbaar stelt. 
 
Jeugdzorg en preventie 
In de jeugdzorg doen zich grote vraagstukken voor, vooral als het gaat om hulpverleningstrajecten en de 
jeugdpsychiatrie. Als PvdA-GroenLinks zien wij hier ook nog mogelijkheden tot verlaging van de kosten 
door minder “op te schalen en eerder af te schalen”. Hier zal op geïnvesteerd moeten worden niet alleen 
door de gemeenten maar ook door de betrokken maatschappelijke organisaties. De PvdA GroenLinks is 
dan ook verheugd om te zien dat het College wil inzetten op hoe voorliggende veld versterkt kan worden 
en dat er in elke kern in Twenterand voldoende vrij toegankelijke voorzieningen beschikbaar zijn. 
 
De PvdA GroenLinks steunt het voorstel te investeren in het versterken in het voorveld. Het College geeft 
aan dat de kernteams (MEE IJsseloevers, Avedan Maatschappelijk Werk, Stichting Evenmens en 
Zorgsaam Twenterand) meer en ingewikkelde casuïstiek krijgen. Om die reden zijn er meer middelen 
nodig per organisatie. 
 
Naar oordeel van de PvdA GroenLinks gaat het hier om twee zaken: 

- Investeren in het voorveld door inzet op preventie en vroegsignalering 
- Oppakken van meer en ingewikkelder casuïstiek 

 
Bij investeren gaat het om een gerichte aanpak in versterken in het voorveld door samenwerking en 
integrale aanpak.  Het gevolg is dat meer inwoners een beroep doen op het voorveld (0

e
 en 1

e
 lijn) en dit 

vraagt om meer capaciteit. € 75.000 is te weinig en er is meer nodig om het voorveld te versterken. 
 
Vraag: 

- Kan het College een onderbouwing geven op welke manier de € 75.000 wordt ingezet en op 
welke manier dit bijdraagt aan het versterken van het voorveld? 

 
Wel maakt de PvdA GroenLinks zich zorgen om de werkdruk binnen de kernteams, bij de jeugdwerkers 
en de WMO.  Wij krijgen signalen dat de werkdruk hoog is, er sprake is van verzuim en vertrek van 
medewerkers. Dit komt de uitvoering niet ten goede, er ontstaan wachtlijsten en er is geen continuïteit van 
zorg en ondersteuning. Dit kan en mag niet de bedoeling zijn. Naast het investeren in versterken van 
voorveld is het ook van belang om te zorgen voor continuïteit van inzet van medewerkers vanuit de 
gemeente Twenterand en haar partners.  
 
Inmiddels heeft u ons via raadsinformatiebrief geïnformeerd (3 juni 2019) over de knelpunten in de  
toegang jeugdzorg en die zijn ernstig en zorgwekkend. Uit de raadsinformatiebrief blijkt niet welke u 
maatregelen u per omgaande gaat nemen om de situatie (structureel) te verbeteren en of hiervoor 
(structureel) financiële middelen voor nodig zijn. 
 
Vragen: 

- Deelt u onze zorg over de werkdruk en welke maatregelen neemt u om dit op korte termijn “om te 
buigen”? 

- Welke acties en maatregelen onderneemt u om op de langere termijn te zorgen dat er continuïteit 
van ondersteuning en zorg is voor de jeugd in Twenterand? 
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De PvdA GroenLinks is blij om te lezen dat het College door gaat het met innovatiefonds. Een 
innovatiefonds dat op voorstel van de PvdA GroenLinks is ingesteld. Het draagt naar ons oordeel bij het 
vernieuwing van het sociaal domein en versterking van de samenwerking tussen verschillende partijen. 
Wel vragen wij het College om in de loop van 2020 met een evaluatie te komen. 
 
Vraag: 

- Komt u in de loop van 2020 met een evaluatie van het innovatiefonds en met voorstellen hoe hier 
mee verder te gaan? 

  
Jongerenwerk 
Afgelopen jaar is het jongeren werk verschillende keren onderwerp van gesprek geweest. Er wordt nu 
volop gewerkt aan samenwerking tussen de verschillende jongerenwerk organisaties om te zorgen voor 
opvang en ondersteuning van jongeren. We zijn benieuwd naar de stand van zaken. 
In de kadernota stelt u nu voor om toch een tweede inloop te realiseren in Vriezenveen, gezien de huidige 
situatie en het lopende proces. Wij kunnen ons hierbij van alles voorstellen, maar toch vinden dit een 
onvoldoende onderbouwing voor het realiseren van een tweede inloop. Graag zien wij op korte termijn 
een terugkoppeling van de stand van zaken van het jongerenwerk in Twenterand en waar het naar toe 
gaat. 
 
De jongerenraad is een belangrijke adviesraad voor inspraak en het betrekken van jongeren bij de 
gemeente politiek. De PvdA-GroenLinks vindt het van belang dat de jongerenraad waar mogelijk 
ondersteund moet worden om zich te ontwikkelen om goed advies te geven aan het College en de Raad. 
Ook zou er meer gekeken moeten worden of jongeren op een andere manier (sociale media) bij de 
politiek betrokken kunnen worden. 
 
Vragen: 

- Kunt u aangeven wanneer u de Raad gaat informeren over de doorontwikkelingen van het 
jongerenwerk in Twenterand? 

- Op welke manier gaat u de jongerenraad ondersteunen en om de jeugd in Twenterand meer te 
betrekken bij de lokale politiek? 

  
Duurzame gezinsvormen en aanpak gevolgen van scheidingen (voorstel echtscheidingsloket) 
De PvdA GroenLinks steunt het voorstel om in te zetten om meer pleeggezinnen te vinden voor opvang 
van jongeren die (tijdelijk) niet thuis kunnen wonen. Inzet op pleeggezinnen. Het vinden van meer 
pleeggezinnen is hierbij van groot belang! 
 
Een van de zorgpunten van het College zijn de gevolgen van scheidingen, in het bijzonder voor kinderen. 
Het College wil nagaan of het creëren van een scheidingsloket kan zorgen voor de goede ondersteuning. 
De PvdA-GroenLinks vindt dit géén goed initiatief omdat het weer een “apart loket” is en dat ook goed 
belegd kan worden bij kernteams. Overigens is het van veel meer van belang om scheidingen te 
voorkomen en dit kan door bijvoorbeeld door extra inzet op opvoedingsondersteuning en het versterken 
van relaties. 
 
Vraag:  

- Is het College bereid om meer te investeren op opvoedingsondersteuning en het voorkomen van 
echtscheiding, door inzet op versterken van je relatie? 
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Gezondheid 
Actief meedoen in de samenleving gaat beter als je gezond en fit bent. Bewegen en gezonde voeding / 
drankgebruik is van belang. De PvdA-GroenLinks wil ook graag zien dat er meer aandacht komt voor 
gezonde voeding in de school- en sport kantines. Want het kan toch niet zo zijn dat enerzijds er actief 
gesport wordt en nadien er een “vette hap” wordt geserveerd in de kantine en zelfs alcohol wordt 
geschonken.  Op zijn minst zou er een gevarieerd aanbod moeten zijn van voeding in de sport- en 
schoolkantines en het liefst zouden wij ook het verminderend alcohol gebruik willen zien in de 
sportkantines.  
 
De PvdA GroenLinks wil hier pleiten voor een verantwoord gebruik van alcohol rondom sportwedstrijden, 
zeker bij sportverenigingen met jeugdleden. Een actief beleid van de sportverenigingen op verantwoord 
alcohol gebruik (bijvoorbeeld pas “schenken” na de wedstrijd) zou de PvdA GroenLinks toejuichen! 
 
Vragen: 

- Wil het College met de sportclubs in Twenterand in overleg gaan over het aanbod van voeding en 
gebruik van alcohol in de sportkantines en te komen tot een convenant? 

 
De gemeente is vanaf 1 januari 2019 verantwoordelijk voor het vaccinatieprogramma. Dit is een nieuwe 
wettelijke taak om infectieziekten te voorkomen. De laatste tijd zien we in de publiciteit berichten dat de 
bereidheid tot vaccinatie voor bijvoorbeeld de mazzelen aan het afnemen is. De PvdA-GroenLinks vindt 
dit zorgelijk.  
 
De afgelopen maanden heeft er ook vaccinatie plaats gevonden in Twenterand en hebben hier veel 
inwoners aan deelgenomen. 
 
Vraag: 

- Kan het College aangeven wat de resultaten zijn van de vaccinatie in Twenterand (percentage 
van vaccinaties) en wat het College gaat doen om de inwoners die niet zijn op komen dagen 
alsnog te laten komen? 

 
Verslaving en gokkasten 
De PvdA GroenLinks wil graag aandacht vragen voor de verslaving van gokken. Vaak hebben wij het in 
de gemeente over drugs- en alcoholverslaving en veel minder over een andere vorm: de gokverslaving. 
Dit is een anonieme vorm van verslaving en vaak niet zichtbaar, maar vaak wel met grote gevolgen met  
financiële problemen. De PvdA GroenLinks wil hier mee aan de slag en zou het liefst willen zien dat er zo 
weinig of geen mogelijkheden zijn tot gokken in Twenterand en vraagt het College om hier mee aan de 
slag te gaan. 
 
Vraag: 

- Wat is het huidige beleid in Twenterand ten aanzien van het plaatsten van gokautomaten in 
Twenterand? 

- Welke stappen moete er gezet worden om het plaatsen van gokkasten te minimaliseren dan wel 
te verbieden in Twenterand? 

- Wil het College hiertoe initiatieven nemen? 
 
 
Financiële ontwikkelingen Sociaal domein 
Het college geeft aan dat de financiering nog steeds niet op orde is, ondanks de toezeggingen van het 
Rijk voor meer middelen. Er wordt gewerkt vanuit het Rijk voor een nieuw verdeelmodel. Dit gaat pas in 
vanaf 2021 en het is nog onbekend hoe dit uitpakt voor de gemeente Twenterand. Ook zijn volume 
effecten en toename van de vraag naar ondersteuning niet meegenomen. Tot die tijd wordt er een beroep 
gedaan op de Reserve Sociaal Domein. 
 
Wij kunnen deze keuze steunen, maar vragen wel aan het College om de raad regelmatig te informeren 
over de voortgang zowel inhoudelijk als ook financieel! 
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2. Programma Ruimte 
 
Veiligheid 
Twenterand wil een veilige gemeente zijn met belangrijke opgaven als het gaat om de uitvoering van de 
APV, de aanpak van alcoholgebruik onder minderjarigen en de aanpak van drugscriminaliteit. Ook 
handhaven en toezicht bij evenementen wordt als belangrijke taak genoemd. Hierbij wordt aangegeven 
dat er meer ambtelijke capaciteit nodig is. In de kadernota zien we hiervoor een voorstel om voor 2020 2 
BOA’s extra aan te stellen en in 2022 nog 1 BOA extra. Ook de juridische capaciteit wordt uitgebreid met 
1 fte. 
 
Gezien de signalen en de vragen die wij hebben gesteld bij de behandeling van de begroting 2019 
steunen wij het voorstel van het College om de toezicht uit te breiden en op sterkte te brengen. Wel 
stellen wij voor om voor de uitbreiding naar een 4

e
 BOA eerst een tussentijdse evaluatie te houden. 

 
Vraag: 

- Kunt u de raad toezeggen om voordat u overgaat tot uitbreiding tot een 4
e
 BOA in 2022 eerst een 

tussentijdse evaluatie te houden? 
 

Overigens vindt de PvdA GroenLinks dat handhaving hand in hand gaat met preventie, voorlichting en 
goede aanvragen voor evenementen. Er wordt veel gevraagd van organisatoren van evenementen en 
vaak gaat het dan ook om vrijwilligers. Het is van belang dat ze ondersteund worden bij de uitvoering van 
hun werkzaamheden voor evenementen die voor Twenterand van groot belang zijn. 
 
Vraag: 

- Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat handhaving “hand in hand” gaat met voorlichting en 
preventie en op welke manier gaat u hier invulling aangeven? 

 
Ook bij de uitvoering van de toezichtstaken ruimtelijke ordening en bouw wil het College een uitbreiding 
van toezicht en gezien het voorliggende vraagstuk. Ook dit voorstel steunen wij. 
 
Vuurwerk 
Elk jaar vieren we de traditie van “Oud en Nieuw”. We kijken terug op het oude jaar en kijken vooruit naar 
het nieuwe jaar. Bij deze traditie horen ook de oliebollen, de appelflappen, het carbid en het vuurwerk. Dit 
moeten we met elkaar behouden. Tegelijkertijd zien we bij het afsteken van het vuurwerk de negatieve 
effecten en gevolgen. Er is geluidsoverlast, milieuvervuiling, dieren die angstig zijn en er gebeuren 
ongelukken met ernstige gevolgen (o.a. oogletsel). De PvdA-GroenLinks wil graag het debat over het in 
stand houden van deze traditie maar wel op een verantwoorde manier en komt hier na de zomervakantie 
(oktober 2019) op terug. 
 
Biodiversiteit 
In 2017 is door de PvdA een motie ingediend om in te zetten op het versterken van het ecologisch 
bermbeheer. Dit is door een meerderheid van de Raad gesteund. Wij vinden het goed om te zien dat in 
2018 is uitgebreid naar 7.500 m2. Van belang hierbij is om inwoners hierover te informeren voor het 
verkrijgen van draagvlak. Wij willen graag zien dat dit zich verder ontwikkeld en uitgebreid wordt. 
 
De PvdA GroenLinks denkt hierbij ook aan concrete initiatieven als het “vergroenen” van wijken door 
minder gebruik van stoeptegels en bestrating, het realiseren van “Plukveldjes” zoals gerealiseerd in de 
gemeente Hardenberg gebeurd is en het niet gebruiken van glyfosaat door de gemeente. 
 
Vraag: 

- Op welken manier gaat u verdere invulling geven aan versterking van de biodiversiteit in 
Twenterand? 

- Op welke manier gaat u inwoners en in ieder geval aanwonenden/gebruikers informeren over 
ecologisch bermbeheer? 

- Gebruikt de gemeente Twenterand zelf glyfosaat? Zo, ja is het College bereid om hier onmiddellijk 
mee te stoppen en alternatieven te gebruiken? 
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Vorig jaar is er in de raad veel gesproken over de N36. Het is hierbij enerzijds gegaan over de veiligheid 
op de N36 en om deze te verbreden. GBT heef hierbij zelfs het voorstel gedaan om N36 te vergroenen 
door aan beide kanten van de N36 bomen te planten. Wij steunen dit idee en denken zelfs dat dit nu al 
kan! Wij zien voldoende mogelijkheden om langs de N36 op Twenterands grondgebied groenstroken te 
realiseren, bijvoorbeeld in Westerhaar. Wij zouden graag zien als het College nagaat of het mogelijk is om 
samen met de grondeigenaren te kijken of er  nu al groenstroken gerealiseerd kunnen worden langs de 
N36 (of moeten het we hier hebben over de A36?) 
 
Vraag: 

- Is het College nu al bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om groenstroken te 
realiseren langs de N36 samen met de grondeigenaren? 
 

Duurzaamheid 
De  Agenda duurzaam Twenterand is volgens de PvdA-GroenLinks het instrument om als gemeente 
breed, met inwoners, bedrijfsleven en maatschappelijke organisaties aan de slag te gaan met 
duurzaamheid. De PvdA-GroenLinks steunt het College om dit op te pakken in dialoog met de 
samenleving. Het is echter van belang om het onderwerp blijvend op de agenda te houden. 
 
De PvdA-GroenLinks vindt de inzet van de wooncoaches een goed voorbeeld van hoe inwoners in 
Twenterand ondersteund kunnen worden bij het realiseren van energie besparende maatregelen in de 
woning. De PvdA-GroenLinks vraagt aan het College om dit te blijven stimuleren en te ondersteunen. 
 
Zonneveld Oosterweilanden 
In de kadernota wordt door het College aangegeven dat er veel moet gebeuren om de doelstelling van 
een energieneutraal Twenterand te realiseren. Ook de coalitie vindt dit van groot belang en zet daar flink 
op in voor de komende vier jaar. Daarbij is het realiseren van draagvlak erg belangrijk en participatie van 
niet alleen de overheid maar ook inwoners en bedrijven zijn van groot belang. 
 
De PvdA-GroenLinks wil daarom graag nu een concrete doorvertaling zien van het uitdagen van inwoners 
en bedrijven uit Twenterand om te participeren op het thema duurzaamheid en in bijzonder bij het 
Zonneveld Oosterweilanden. 
 
De PvdA-GroenLinks vindt het een goede zaak dat het Zonnepark Oosterweilanden wordt gerealiseerd. 
Een belangrijke stap in het werken aan duurzaamheid. Van belang is dat de opbrengsten worden 
ingebracht in een duurzaamheidsfonds en dat deze middelen worden gebruikt voor de uitvoering van de 
Agenda duurzaam Twente.  
 
Vragen 

- Op welke manier wil het College er voor zorgen dat het thema duurzaamheid blijvend op de 
agenda komt te staan.  

- Heeft de gemeente een CO2 reductieplan? Is de gemeente Twenterand van plan om een CO2 
plan op te stellen? 

- Is het College bereid om na te gaan op welke bedrijven kunnen participeren in de investeringen 
en opbrengsten van het Zonnepark Oosterweilanden? 

- Wat zijn de gevolgen van de vertraging van het plaatsen van zonnepanelen en voor de inkomsten 
voor het duurzaamheidsfonds? 

- Wat gaat het College doen om de inzet van wooncoaches te versterken en meer bekend te 
maken, zodat inwoners van Twenterand hier meer gebruik van gaan maken? 

 
Verduurzaming van de organisatie en verduurzamen van gemeentelijke gebouwen en 
energiebeheer 
De PvdA GroenLinks vindt het goed om lezen dat het College zelf het voorbeeld wil geven om de eigen 
organisatie te verduurzamen om in 2030 50% minder grondstoffen te gebruiken en in 2050 geheel 
circulair te zijn. Ook hier geldt dat er gewerkt aan draagvlak en draagkacht. Wij zijn benieuwd naar de 
verdere uitwerking van de plannen. 
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Vervoer 
Een niet onbelangrijk thema is vervoer en vooral het gebruik van het openbaar vervoer. Dit kan en moet 
beter, ook in Twenterand. Ook hier kan nog winst worden geboekt door in te zetten op een goed netwerk 
van openbaar vervoer zowel bus als trein. Bij de trein is het dan van belang om in te zetten op 
elektrificatie. De stations moeten goed bereikbaar zijn en voor de fietsen moet goed gezorgd worden, er 
mag geen sprake meer zijn van de zogenaamde “weesfiets”. 
 
Over fietsen gesproken:  de  PvdA GroenLinks wil graag stimuleren dat er meer mogelijkheden komen om 
elektrische fietsen te laden. Wat zou het mooi zijn om van Twenterand de fietsgemeente te maken met tal 
van mogelijkheden om te starten, te rusten en tegelijkertijd de eigen fiets weer op te laden? Bijvoorbeeld 
bij startpunten van fietsroutes of bij fietsenstallingen van stations. 
 
Vraag: 

- Kan het College aangeven wat de mogelijkheden zijn om elektrische laadpunten te realiseren bij 
opstappunten voor fietsroutes of bij fietsenstallingen van stations in Twenterand?  

  
Natura 2000 
De gemeente Twenterand kent binnen haar gemeentegrenzen een uniek natuurgebied:  
“De Engbertsdijksvenen”. Een vaak nog onbekend en onderschat natuurgebied. De Engbertsdijksvenen 
maakt onderdeel uit van Natura 2000. In 2016 is het beheerplan vastgesteld door het ministerie 
Economische Zaken en de Provincie Overijssel. De PvdA-GroenLinks vindt dat de uitvoering van het 
beheerplan nu voortvarend opgepakt moet worden en dat er uitvoering gegeven moet worden aan de 
maatregelen die opgenomen zijn in het beheerplan. De PvdA-GroenLinks onderschrijft dat dit zorgvuldig 
moet gebeuren met alle betrokkenen en dan gaat het niet alleen om agrariërs en omwonenden van de 
Engbertsdijksvenen maar ook om gebruikers en natuurorganisaties. Dit proces loopt nu al enige tijd en nu 
is de fase aangebroken dat eind dat er besluiten genomen over de maatregelen die getroffen moeten 
worden om de vernatting te realiseren. Beslissingen die ingrijpend gaan zijn voor de natuur en voor de 
omwonenden (agrariërs en aanwonenden). 
 
Daarnaast speelt het proces rondom de “Meekoppelkansen”. De wethouder heeft de raad hier op 
verschillende momenten het afgelopen jaar geïnformeerd. Er zijn op dit moment veel plannen en ideeën 
om de Engbertsdijksvenen als natuurgebied te versterken (toerisme, recreatie, natuur en 
natuurlandbouw). Hier zijn veel inwoners, dorpsraden en maatschappelijke organisaties bij betrokken die 
erg enthousiast zijn. Dit enthousiasme moeten we vasthouden omdat deze betrokkenheid van groot 
belang is bij het realiseren van de plannen en het draagvlak van de vernatting van de Engbertsdijksvenen. 
 
De PvdA-GroenLinks pleit voor een actieve rol van de gemeente Twenterand (samen met de gemeenten 
Hardenberg en Tubbergen) om deze burgerinitiatieven te ondersteunen. 
 
Vragen: 

- Is er al duidelijkheid over de treffen maatregelen om de instandhoudsingsdoelen te realiseren en 
ligt er al een advies van het BAC richting de provincie? 

- Is er al duidelijkheid of het College voornemens is om het nog te vaststellen bestemmingsplan zelf 
ter hand te nemen of dit te laten doen via een PIP? 

- Wat gaat het College doen om de burgerinitiatieven rondom de “meekoppelkansen” actief te 
ondersteunen in samenwerking met de gemeenten Hardenberg en Tubbergen. 

- Wat betekent de uitspraak van de Raad van State inzake de Pas voor de ontwikkelingen rondom 
de Engbertsdijksvenen? 

- Kunt u aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot realisatie van het 
Natuurbelevingscentrum? 
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Lelieteelt 
Onlangs zijn er onderzoeken gepubliceerd waaruit blijkt dat in de lelieteelt naar verhouding veel 
bestrijdingsmiddelen worden gebruikt die een risico vormen voor de volksgezondheid. Uit deze 
onderzoeken komt naar voren dat het wenselijk is om afstanden tussen lelievelden en bebouwing en ook 
van natuurgebieden veel groter zou moeten zijn dan nu vaak het geval is. 
In Twenterand is er een convenant tussen de gemeente en bijna alle lelietelers. Hierin zijn afspraken 
gemaakt over het gebruik van bestrijdingsmiddelen. De PvdA GroenLinks vinden dit een goede zaak. 
Echter op basis van dit onderzoek willen wij het College vragen om met de alle telers in gesprek te gaan 
om te kijken of op basis van de nieuwe publicaties het convenant aangepast kan worden en afstanden tot 
bebouwing en natuurgebieden vergroot kan worden. 
 
Vraag: 

- Is het College bereid om met alle lelietelers in overleg te gaan om, op basis van de publicaties en 
de hierin genoemde risico’s voor de volksgezondheid, het convenant aan te passen en de afstand 
tot bebouwing en natuurgebieden te vergroten? 

 
Warmteplannen 
Het lijkt nog ver weg, van het gas af, maar nu al moeten er plannen gemaakt worden. Voor 2021 moet er 
door de gemeente een warmteplan opgesteld zijn. In dit plan moet de gemeente aangeven welke wijk 
wanneer van het aardgas af moeten zijn en wat mogelijke oplossingen zijn. Dit is een forse opgave! 
 
Wij willen aan het College vragen om in de ontwikkeling van de warmteplannen ook mee te nemen op 
welke manier er aandacht is voor het realiseren van het draagvlak en de draagkracht (betaalbaarheid). 
 
Vraag: 

- Wilt u in de ontwikkeling van de warmteplannen ook het onderdeel draagvlak en draagkracht 
meenemen? Op welke manier wilt u dit gaan doen? 

 
Invoering Omgevingswet 
Naast het sociaal domein is een belangrijke opgave de implementatie van de omgevingswet. Hiervoor 
moet veel gebeuren en het vraagt vooral om een andere manier van denken en werken. Zowel van de 
politiek, als het ambtelijk apparaat als ook van de betrokken burger. Wij steunen het College met de 
voorstellen tot implementatie en vragen om de raad hier nadrukkelijk bij te betrekken. 
 
Vraag: 

- Op welke termijn komt u richting de raad met een implementatieplan en op welke manier wilt u de 
raad hierbij betrekken?  
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3. Economie en vrije tijdsbesteding 
 
In dit programma komen verschillende aspecten aan de orde: van ruimtelijke ontwikkeling tot 
economische zaken tot toerisme en cultuur en sport. De rollen van de overheid en burgers veranderen. 
Steeds meer wordt er een beroep gedaan op eigen initiatief en zelfredzaamheid. De PvdA-GroenLinks 
herkent en erkent deze ontwikkelingen. Het is een proces waarin de gemeente een rol heeft van 
regisseren en faciliteren. Van groot belang is dan: het zorgen voor draagvlak bij de inwoners en betrokken 
organisaties. 
 
Index subsidies 
De PvdA GroenLinks is verheugd om te zien dat College voorstellen doet om de subsidies te indexeren en 
voor 2020 hierin zelfs rekening te houden met cao stijgingen. Een goede zaak, want de organisaties 
hebben te lang geen aanpassing (indexering) van subsidies gehad, waardoor er verschraling heeft plaats 
gevonden binnen het aanbod.  
 
Uitvoering evenementenbeleid 
Evenementen zijn belangrijk voor Twenterand en de organisatoren, veelal vrijwilligers, verdienen alle lof 
voor het werk wat zij verrichten. Denk aan Randrock, Tot de Nek in de Drek en de TwenterandRun. Ook 
vinden wij het goed dat er een koppeling wordt gemaakt met vrije tijdseconomie. 
 
Ten aanzien van de uitvoering van het evenementenbeleid verzoeken wij het College om aan te geven 
waar de € 20.000 voor bestemd is. 
 
Vraag: 

- Kunt u een nadere onderbouwing geven van de inzet en bestemming van de € 20.000? 
 
Cultuur 
De PvdA-GroenLinks vond dat cultuur er in de begroting 2019 er maar “karig” van afkomt. Gelukkig zien 
we nu in de kadernota voorstellen om structureel gelden vrij te maken voor cultuursubsidies. Wij vragen 
ons wel af of dit voldoende is. 
 
In Twenterand realiseren wij ons te weinig wat wij te bieden hebben als het gaat om cultuur. Denk hierbij 
aan de cultuur historie van de Engbertsdijksvenen en de relatie met Rusland. In de gemeente Twenterand 
zijn veel vrijwilligers actief als het gaat om cultuur, denk aan het Veenmuseum, de Peddemors boerderij 
en het  Museum Oud Vriezenveen. 
Ook als het gaat om muziek en theater heeft Twenterand steeds meer te bieden en dit verdient meer 
aandacht en waardering. Hier horen voldoende financiële middelen bij. De PvdA-GroenLinks is ervan 
overtuigd dat het beleven en deelnemen aan cultuur bijdraagt aan meedoen en participatie. Wel vindt de 
PvdA GroenLinks dat samenwerking en samenhang in programmering in het aanbod van muziek en 
theater van belang is en roept het College op om dit stimuleren. 
 
Enige tijd geleden heeft de PvdA GroenLinks vragen gesteld over het gebruik van de Nedersaksische taal 
in Twenterand. Wij vinden het in stand houden en gebruik van het Nedersaksisch van groot belang en 
willen aan het College vragen om dit te stimuleren. 
 
Vraag: 

- Kunt u aangeven op welke manier u samenhang en samenwerking stimuleert in het culturele 
aanbod in Twenterand? Bijvoorbeeld door te sturen op subsidies? 

- Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat het gebruik en in stand houden van het 
Nedersaksisch van belang is? 

- Bent u bereid om bijvoorbeeld de namen van de kernen in het Twenterand op toegangsboren in 
het Nedersaksisch weer te geven?  
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Ontwikkelprogramma Platteland en programmaleider platteland 
Goed om te lezen dat er door het College wordt ingezet om een programmaleider aan stellen om 
bewonersinitiatieven te ondersteunen en dat hier ook een uitvoeringsbudget aan gekoppeld is. Wij vragen 
hierbij al vooral aandacht voor de Meekoppelkansen binnen de Engbertsdijksvenen. 
 
Ook steunen wij het voorstel om een uitvoeringsbudget op te nemen en die in te zetten voor het 
ontwikkelen van een instrumentenkoffer en het ondersteunen initiatieven.  
 
Vraag: 

- In de toelichting van het ontwikkelingsbudget schrijft u dat u het uitvoeringsbudget wil inzetten 
voor het ontwikkelen en implementeren van een specifieke aanpak voor kwetsbare doelgroepen. 
Wat bedoelt u hiermee? 

 
Activiteitencentrum Het Punt en de Klaampe 
IN 2018 en ook in 2019 hebben we verschillende malen gesproken over het Activiteitencentrum  Het Punt 
en de Klaampe. Voor Vroomshoop en Westerhaar belangrijke voorzieningen, maar ook voor Twentrand 
als geheel. Ze verdienen de steun van de gemeente, nu en in de toekomst. Wat ons betreft gaat het 
College verder op de ingeslagen weg en wordt 2019 en 2020 gebruikt om de financiën op orde te krijgen 
en perspectief te ontwikkelen voor de periode vanaf 2021 met een gezonde bedrijfsvoering met voldoende 
middelen. 
 
Asbest 
In de kadernota staat een voorstel voor het instellen van een Stimuleringsfonds Asbest. Er wordt in de 
kadernota een richtbedrag opgenomen van € 250.000 en voor 2020 om te beginnen € 50.000. 
 
Maar nu de 1

e
 Kamer een besluit heeft genomen dat er geen verbod mag komen op verbod van asbest, 

wat betekent dit voor het instellen van een stimuleringsfonds Asbest? Is dat nu al nodig? 
 
Vraag: 

- Hoe beoordeelt het College het besluit inzake het verbod op Asbest en wat betekent dit voor het 
voorstel voor het instellen van een Stimuleringsfonds Asbest? 

 
Sport  
In 2018 is de sport- en beweegvisie vastgesteld en wordt de uitvoering actief opgepakt. De PvdA-
GroenLinks vindt het goed dat dit breed wordt opgepakt. De PvdA-GroenLinks vindt het van belang om dit 
te blijven doen in overleg met de sportverenigingen en de betrokken maatschappelijke organisaties. 
 
De sport moet daarbij voor iedereen betaalbaar en toegankelijk zijn. Om die reden is de PvdA GroenLinks 
blij met de afspraken die nu gemaakt zijn over de realiseren besparingen binnen de sport en dat dit is 
gebeurd in samenspraak met de sportraad. 
 
 
Zwembad 
Laten we hier niet al teveel woorden aan besteden, maar…… 

 
Vraag: 

- Kunt u ons aangeven wat de stand van zaken is en wanneer we kunnen gaan zwemmen in het 
“nieuwe” zwembad”? 

http://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=2ahUKEwjpgZa_4fzdAhWSYlAKHWvoAlsQjRx6BAgBEAU&url=http://www.kinderpleinen.nl/zwemmen-kleurplaten/&psig=AOvVaw2sO7J85MfoV6ntLkqJQFDg&ust=1539291405440724
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4. Fundament 
 
De inzet binnen het programma Fundament komt erop neer dat de gemeente Twenterand als werkgever 
er voor zorgt dat medewerkers goed gefaciliteerd worden om tijdig en adequaat in te kunnen spelen op 
ontwikkelingen in de samenleving. Het College kiest voor een kerngerichte organisatie waarbij het 
uitgangspunt is om met wat minimaal nodig is het werk goed te kunnen doen. Maar wat is hier nu precies 
de betekenis van en wat zijn de gevolgen voor medewerkers en voor de inwoners? Het blijft altijd van 
belang om te zorgen voor goede dienstverlening én te zorgen dat eigen medewerkers hun werk met 
plezier en op een kwalitatief hoog niveau uitvoeren. 
 
PvdA-GroenLinks maakt zich zorgen over de bezetting binnen de verschillende organisatie onderdelen, 
want een tekort aan personeel blijft een wissel trekken op de organisatie en kan leiden tot hogere 
werkdruk en een hoger ziekteverzuim. De PvdA-GroenLinks vraagt hier aandacht voor! Op een andere 
plaats in deze 1

ste
 termijn hebben wij vooral onze zorgen geuit binnen de uitvoering van taken binnen het 

sociale domein. 
 
Dienstverlening 
PvdA-GroenLinks blijft aandacht vragen voor de verdere digitalisering van de samenleving en wat dit tot 
gevolg heeft voor mensen die niet voldoende digitaal vaardig zijn (denk bijvoorbeeld aan ouderen). PvdA-
GroenLinks pleit daarom voor aandacht binnen het onderwijs en cursusaanbod voor digitale 
vaardigheden. Daarnaast vraagt de PvdA-GroenLinks aan het College aandacht voor de manier waarop 
ze haar digitale dienstverlening aanbiedt en op welke manier ze burgers wil bereiken die niet voldoende 
digitaal vaardig zijn. 
 
Vraag: 

- Is de organisatie in haar dienstverlening voldoende toegerust om mensen die minder vaardig zijn 
(niet kunnen lezen en schrijven, onvoldoende taalbeheersing, verstandelijke beperking, autisme) 
te woord te staan en te ondersteunen? 

 
Inwoner betrokkenheid 
Inwoner betrokkenheid en communicatie staan centraal in het coalitieakkoord en het College wil zelfs 
gaan werken met kernbudgetten. Op verschillende plaatsen worden de termen communicatie en 
inwonerinitiatieven gebruikt. Maar hoe gaat het College hier nu vorm aan geven? Dit wordt naar mening 
van de PvdA-GroenLinks te weinig vorm gegeven in deze kadernota. Alleen kernbudgetten beschikbaar 
stellen is niet voldoende. 
 
PvdA-GroenLinks vindt dat er nu toch echt ingezet moet worden op het versterken van de relatie tussen 
bestuur en inwoners. Dit vraagt om een andere stijl van besturen en andere manier van betrekken van 
inwoners bij plannen en initiatieven. Wellicht moeten we met elkaar wel meer taken uit handen geven en 
aan inwoners zelf geven. De PvdA-GroenLinks wil  hierbij benadrukken dat communicatie niet alleen om 
zenden gaat maar ook om ontvangen en dus luisteren! 
 
Vragen: 

- Op welke manier gaat het College nu invulling geven aan het vergroten van inwoner 
betrokkenheid? 

 
Ook het voorstel van aanjager/facilitator/fondsenwerver spreekt ons aan. Een goede mogelijkheid om 
inwoners en maatschappelijke organisaties te ondersteunen. Wij vinden dat deze functie nog wel nader 
ingevuld moet worden, want nu lijkt het heel erg breed en wordt er gezocht naar een “duizendpoot”. 
Voorkomen moet worden dat er allerlei initiatieven om ondersteuning vragen en dit niet mogelijk blijkt te 
zijn en bewoners en maatschappelijke organisaties teleurgesteld moeten worden. 
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Ontwikkelen communicatiemiddelen 
Het College zet in op een andere en vernieuwende manier van communicatie en wil meer zichtbaar zijn bij 
de inwoners van Twenterand. Het College wil meer aansluiten bij de inwoners. Dit gebeurt onder andere 
door inzet van een digitaal platform. Daarnaast wordt er ook ingezet op maken van film en video (You 
Tube) en gebruik van sociale media.  
 
Deze ontwikkelingen zien wij. Wij steunen dat het College bij de inzet van de verschillende communicatie 
instrumenten en het ontwikkelen van een communicatie toolbox. 
Maar waar het om gaat is dat inwoners daadwerkelijk ook gaan participeren in de besluitvorming. Hiervoor 
wordt er een voorstel gedaan om minimaal tweemaal in het jaar een debat te voeren met publiek op 
locatie. Goed dat dit gebeurt, maar is dit is niet voldoende. Volgens de PvdA GroenLinks zien en willen wij 
zien dat er meer ingezet wordt op Right to Challenge en het instellen van een motiemarkt, waarbij 
inwoners zelf met moties kunnen komen. 
 
Vragen: 

- Kan het College een overzicht geven van de keren dat er gebruik gemaakt is van Right to 
Challenge? 

- Op welke manier geeft het College bekendheid aan Right to Challenge? 
- Wat vindt het College van een “motiemarkt”, zoals die in verschillende gemeenten in Nederland al 

aanwezig is? Is dit ook iets voor Twenterand? 
 
Verder vinden wij het belangrijk dat kinderen en jongeren worden betrokken bij de politiek. De PvdA 
GroenLinks heeft een voorstel gedaan voor het instellen van een kinderraad. Hierover heeft nog geen 
terugkoppeling plaats gevonden naar de raad. 
 
Vraag: 

- Kan het College aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot het instellen van een 
kinderraad? 

 
75 Vrijheid 
75 vrijheid is een goed moment om bij stil te staan. Ook in Twenterand! Het is goed om volgend jaar met 
jong en oud uitgebreid stil te staan bij de vrijheid die we hebben en die niet van zelfsprekend is. We willen 
er voor pleiten om de raad en de raadsleden hier een rol in te geven. Bijvoorbeeld door ambassadeur te 
zijn voor “75 jaar vrijheid”. 
 
Vraag: 

- Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat ook de raad en College nadrukkelijk een rol hebben 
in de viering van 75 jaar vrijheid en bent u bereid om hier samen met de raad invulling aan te 
geven? 
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Financiën 
Het College legt aan de raad de kadernota voor met een tekort van € 314.900 en stelt voor om dekking 
hiervoor te vinden in een verlaging van het subsidieplatform en de indexering van de subsidies. Wij 
kunnen ons vinden in de verlaging van het subsidieplatform omdat een deel van de uitgaven kunnen 
worden uitbetaald uit Rijksmiddelen. 
 
Als het gaat om de indexering van subsidies stelt het college voor om alleen de inflatie mee te nemen. 
Wat zijn hier niet voor en willen dat, conform het voorstel in de kadernota, de subsidies, nu al volledig 
worden geïndexeerd. 
 
Verder zijn we erg benieuwd naar de mei circulaire en de consequenties voor de gemeente Twenterand. 
 
Vraag: 

- Kunt u de raad een aanvullende tabel geven (aanvullend op de tabel die opgenomen is in de 
kadernota op pagina 7) waarin opgenomen zijn de reserves waar uit in de kadernota geput wordt. 
Stand op 1/1 2019 – Uitputting uit de reserves op basis van de voorstellen – restant. 
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Dekkingsvoorstellen college en reactie PvdA GroenLinks – Twenterand / Tekort  2020 € 314.900 
Voorstellen College Reactie PvdA 

GroenLinks 
Voorstel PvdA 
GroenLinks 

Dekking 

Verlaging subsidieplafon 
als gevolg van 
compensatie OAB 
middelen  
€ 250.000 

Als het Rijk deze middelen 
compenseert via de 
rijksmiddelen is PvdA 
GroenLinks hiermee 
akkoord 

  

Indexeren subsidies: 
alleen inflatie meenemen 

€ 65.050 

PvdA GroenLinks is het 
hier niet mee eens en vindt 
dat er vanaf 2020 direct 
indexatie van 3,4%v moet 
plaats vinden. 

 Middelen voor het 
reserveren van een 
asbestfonds temporiseren 
en richtbedrag opnemen  
€ 150.000 (in plaats van  
€ 250.000) 

Uitbreiding BOA’s fte naar 
4 in totaal in 2023 
€ 165.000 

De PvdA GroenLinks is 
akkoord met uitbreiding tot 
3 fte in 2021 en wil dan 
eerst een evaluatie 
alvorens een besluit te 
nemen tot verdere 
uitbreiding. 

  

Instellen van een 
scheidingsloket 
€ 50.000 

De PvdA GroenLinks vindt 
dat er geïnvesteerd moet 
worden in het verder 
versterken van het 
voorveld en de kernteams. 
Eerder inzetten op 
opvoedingsondersteuning 
en voorkomen van 
scheidingen. 

Extra middelen voor 
versterken van versterken 
voorliggend veld 
€ 50.000 
(2020 en 2021) 

Niet door laten gaan van 
het scheidingsloket  
€ 50.000 (2020) 
en € 50.000 reserve 
coalitieakkoord (2021)  

Bevorderen van 
inwonersbetrokkenheid 
€ 50.000 
 

De PvdA GroenLinks 
ondersteunt de inzet van 
het bevorderen van de 
inwonerbetrokkenheid en 
zit dit graag uitgebreid met 
versterken bestuurlijke 
betrokkenheid door het 
instellen van een 
motiemarkt. 

Voor het vergroten van de 
inwonersbetrokkenheid 
naast het kernbudget ook 
instellen van een 
motiemarkt (4x) 
€ 10.000 
Pilot voor 2 jaar 

Reserve coalitieakkoord 
(en mogelijk uit de 
middelen die beschikbaar 
zijn gesteld voor 2019 = 
€ 100.000) 

Subsidies Cultuur 
structureel vanaf 2020  
€ 20.000 

Meer aandacht voor 
cultuur is gewenst en 
noodzakelijk. 

Correctie op extra 
middelen projectsubsidies 
Cultuur en vanaf 2020 
deze structureel € 30.000 
te laten zijn. 

Zie middelen asbestfonds 

Ontwikkeling Platteland 
uitvoeringsbudget 
€ 50.000 per jaar vanaf 
2020 

Gezien de opgave en 
ontwikkelingen met 
betrekking tot het 
platteland en in het 
bijzonder rondom de 
Engbertsdijksvenen zijn is 
een hoger werkbudget 
noodzakelijk. 

Correctie op het 
werkbudget en verhogen 
naar € 75.000 per jaar. 
 

Reserve coalitieakkoord 
€ 25.000 per jaar 

Bijdrage Duurzaam Thuis 
Twente 
Bijdrage staat nu op  
€ 22.000 

De PvdA GroenLinks wil 
graag een versterkte inzet 
van de wooncoaches 
omdat dit in Twenterand 
nog beter kan. 

Verhogen van de bijdrage 
en specifiek gericht op 
inzet wooncoaches. 
€ 35.000 

Aanpassing voor 2020 met 
€ 13.000 uit de reserve 
coalitieakkoord 

 

Voorgaande betreffen financiële voorstellen. De PvdA GroenLinks hebben ook nog een aantal inhoudelijke 
voorstellen die gaan over het sociale domein en duurzaamheid. Hier komen wij op terug bij de behandeling van de 
kadernota op 7 juli aanstaande. 
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Afrondend 
Er is en wordt veel werk verzet in het gemeentehuis door de ambtelijke organisatie. Niet alleen het op 
terrein van de transities, dienstverlening, leefbaarheid maar op vele andere terreinen. Ze worden niet altijd 
genoemd, maar mogen niet onopgemerkt blijven. De ambtelijke organisatie verdient daarvoor de 
complimenten. Als Raad laten we dit niet altijd zien en hebben we vaak kritiek. Daarom nu toch ook een 
keer onze dank voor het vele werk dat verzet wordt! 
 
 
Vriendelijke groet, 
 
 
Stephan Reusken 
Fractievoorzitter PvdA-GroenLinks Twenterand 
15 juni 2019 
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Bijlage:  vragen PvdA GroenLinks Twenterand 
 
Vragen programma sociaal domein 
 
Vraag: 

- De PvdA-GroenLinks vindt dat bij de verdere ontwikkeling en uitvoering van het beleid binnen het 
sociaal domein inwoners en maatschappelijke organisaties nauw betrokken moeten worden.  Het 
gaat tenslotte om draagvlak en draagkracht. Hoe wil het College dit gaan doen en op welke 
manier wordt er invulling gegeven aan “de nieuwe route”? 
 Op welke manier wordt de Adviesraad Sociaal Domein betrokken? Gebeurt dit ook al bij het 
ontwikkelen van beleid of pas als er een raadsvoorstel voorligt? 
 

Vraag: 
- Wat gaat het College doen om te zorgen dat maatschappelijke opvang en lokaal welzijn meer 

gaan samenwerken? Zijn hiervoor al initiatieven genomen? 
- Zijn er in Twenterand plannen voor huisvesting voor mensen met onbegrepen gedrag en in het 

kader van tijdelijke dan wel crisisopvang? 
- Wat gaat het College doen om te zorgen dat er gewerkt wordt aan draagvlak en draagkracht voor 

het huisvesten van mensen met onbegrepen gedrag? 
 

Vraag: 
- Wat doet het College om zorg te dragen dat ‘Nieuwe Twenteranders” zo snel mogelijk inburgeren 

en participeren in Twenterand en wordt er nu al ingezet op duale trajecten?  
- Is de gemeente al gestart met de voorbereidingen voor de nieuwe taak binnen inburgering? 

 
Vraag: 

- Wat doet het College om te zorgen dat er een goede aansluiting is tussen onderwijs en 
arbeidsmarkt? 

- Wat doet het College om te voorkomen dat kwetsbare jongeren uitvallen en blijven deelnemen 
aan het onderwijs of blijven werken? Is het College bereid om hier extra in te investeren? 
Bijvoorbeeld inzet op preventie door inzet van coaches of maatjes? 

 
Vraag: 

- Op welke manier gaat u uitvoering geven aan het plan van aanpak Toegankelijkheid. Het College 
heeft een toezegging gedaan om te komen met een stand van zaken. Dit is niet gebeurd. Wilt u 
de raad per omgaande informeren naar de stand van zaken? 

 
Vraag: 

- Is het College bereid om van de gemeente Twenterand een LHBT gemeente te maken en actief 
beleid te voeren zodat iedereen gelijk wordt behandeld? 

 
Vraag: 

- Is het College bereid om naast het continueren van het minimabeleid met de daarbij behorende 
middelen ook te investeren in gerichte communicatie en dit te doen in samenwerking met het 
Taalpunt? 

 
Vraag: 

- Kan het College een onderbouwing geven op welke manier de € 75.000 wordt ingezet en op 
welke manier dit bijdraagt aan het versterken van het voorveld? 

 
Vragen: 

- Deelt u onze zorg over de werkdruk en welke maatregelen neemt u om dit op korte termijn “om te 
buigen”? 

- Welke acties en maatregelen onderneemt u om op de langere termijn te zorgen dat er continuïteit 
van ondersteuning en zorg is voor de jeugd in Twenterand? 
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Vraag: 
- Komt u in de loop van 2020 met een evaluatie van het innovatiefonds en met voorstellen hoe hier 

mee verder te gaan? 
Vragen: 

- Kunt u aangeven wanneer u de Raad gaat informeren over de doorontwikkelingen van het 
jongerenwerk in Twenterand? 

- Op welke manier gaat u de jongerenraad ondersteunen en om de jeugd in Twenterand meer te 
betrekken bij de lokale politiek? 

  
Vraag:  

- Is het College bereid om meer te investeren op opvoedingsondersteuning en het voorkomen van 
echtscheiding, door inzet op versterken van je relatie? 

 
 
Vragen: 

- Wil het College met de sportclubs in Twenterand in overleg gaan over het aanbod van voeding en 
gebruik van alcohol in de sportkantines en te komen tot een convenant? 

 
Vraag: 

- Kan het College aangeven wat de resultaten zijn van de vaccinatie in Twenterand (percentage 
van vaccinaties) en wat het College gaat doen om de inwoners die niet zijn op komen dagen 
alsnog te laten komen? 

 
Vraag: 

- Wat is het huidige beleid in Twenterand ten aanzien van het plaatsten van gokautomaten in 
Twenterand? 

- Welke stappen moete er gezet worden om het plaatsen van gokkasten te minimaliseren dan wel 
te verbieden in Twenterand? 

- Wil het College hiertoe initiatieven nemen? 
 
Vragen programma Ruimte 
 
Vraag: 

- Kunt u de raad toezeggen om voordat u overgaat tot uitbreiding tot een 4
e
 BOA in 2022 eerst een 

tussentijdse evaluatie te houden? 
 

Vraag: 
- Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat handhaving “hand in hand” gaat met voorlichting en 

preventie en op welke manier gaat u hier invulling aangeven? 

 
Vraag: 

- Op welken manier gaat u verdere invulling geven aan versterking van de biodiversiteit in 
Twenterand? 

- Op welke manier gaat u inwoners en in ieder geval aanwonenden/gebruikers informeren over 
ecologisch bermbeheer? 

- Gebruikt de gemeente Twenterand zelf glyfosaat? Zo, ja is het College bereid om hier onmiddellijk 
mee te stoppen en alternatieven te gebruiken? 

 
Vraag: 

- Is het College nu al bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om groenstroken te 
realiseren langs de N36 samen met de grondeigenaren? 

 
Vragen 

- Op welke manier wil het College er voor zorgen dat het thema duurzaamheid blijvend op de 
agenda komt te staan.  

- Heeft de gemeente een CO2 reductieplan? Is de gemeente Twenterand van plan om een CO2 
plan op te stellen? 
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- Is het College bereid om na te gaan op welke bedrijven kunnen participeren in de investeringen 
en opbrengsten van het Zonnepark Oosterweilanden? 

- Wat zijn de gevolgen van de vertraging van het plaatsen van zonnepanelen en voor de inkomsten 
voor het duurzaamheidsfonds? 

- Wat gaat het College doen om de inzet van wooncoaches te versterken en meer bekend te 
maken, zodat inwoners van Twenterand hier meer gebruik van gaan maken? 

 
Vraag: 

- Kan het College aangeven wat de mogelijkheden zijn om elektrische laadpunten te realiseren bij 
opstappunten voor fietsroutes of bij fietsenstallingen van stations in Twenterand?  

  
 
Vragen: 

- Is er al duidelijkheid over de treffen maatregelen om de instandhoudsingsdoelen te realiseren en 
ligt er al een advies van het BAC richting de provincie? 

- Is er al duidelijkheid of het College voornemens is om het nog te vaststellen bestemmingsplan zelf 
ter hand te nemen of dit te laten doen via een PIP? 

- Wat gaat het College doen om de burgerinitiatieven rondom de “meekoppelkansen” actief te 
ondersteunen in samenwerking met de gemeenten Hardenberg en Tubbergen. 

- Wat betekent de uitspraak van de Raad van State inzake de Pas voor de ontwikkelingen rondom 
de Engbertsdijksvenen? 

- Kunt u aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot realisatie van het 
Natuurbelevingscentrum? 

 
Vraag: 

- Is het College bereid om met alle lelietelers in overleg te gaan om, op basis van de publicaties en 
de hierin genoemde risico’s voor de volksgezondheid, het convenant aan te passen en de afstand 
tot bebouwing en natuurgebieden te vergroten? 

 
Vraag: 

- Wilt u in de ontwikkeling van de warmteplannen ook het onderdeel draagvlak en draagkracht 
meenemen? Op welke manier wilt u dit gaan doen? 

 
Vraag: 

- Op welke termijn komt u richting de raad met een implementatieplan en op welke manier wilt u de 
raad hierbij betrekken?  

 
Vragen programma Economie en vrije tijdsbesteding 
 
Vraag: 

- Kunt u een nadere onderbouwing geven van de inzet en bestemming van de € 20.000? 
 
Vraag: 

- Kunt u aangeven op welke manier u samenhang en samenwerking stimuleert in het culturele 
aanbod in Twenterand? Bijvoorbeeld door te sturen op subsidies? 

- Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat het gebruik en in stand houden van het 
Nedersaksisch van belang is? 

- Bent u bereid om bijvoorbeeld de namen van de kernen in het Twenterand op toegangsboren in 
het Nedersaksisch weer te geven?  

 
Vraag: 

- In de toelichting van het ontwikkelingsbudget schrijft u dat u het uitvoeringsbudget wil inzetten 
voor het ontwikkelen en implementeren van een specifieke aanpak voor kwetsbare doelgroepen. 
Wat bedoelt u hiermee? 

 
Vraag: 
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- Hoe beoordeelt het College het besluit inzake het verbod op Asbest en wat betekent dit voor het 
voorstel voor het instellen van een Stimuleringsfonds Asbest? 

 
 
 
Vraag: 

- Kunt u ons aangeven wat de stand van zaken is en wanneer we kunnen gaan zwemmen in het 
“nieuwe” zwembad”? 

 
Vragen programma Fundament 
 
Vraag: 

- Is de organisatie in haar dienstverlening voldoende toegerust om mensen die minder vaardig zijn 
(niet kunnen lezen en schrijven, onvoldoende taalbeheersing, verstandelijke beperking, autisme) 
te woord te staan en te ondersteunen? 

 
Vragen: 

- Op welke manier gaat het College nu invulling geven aan het vergroten van inwoner 
betrokkenheid? 

 
Vragen: 

- Kan het College een overzicht geven van de keren dat er gebruik gemaakt is van Right to 
Challenge? 

- Op welke manier geeft het College bekendheid aan Right to Challenge? 
- Wat vindt het College van een “motiemarkt”, zoals die in verschillende gemeenten in Nederland al 

aanwezig is?  Is dit ook iets voor Twenterand? 
 
 
Vraag: 

- Kan het College aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot het instellen van een 
kinderraad? 

 
Vraag: 

- Bent u het met de PvdA GroenLinks eens dat ook de raad en College nadrukkelijk een rol hebben 
in de viering van 75 jaar vrijheid en bent u bereid om hier samen met de raad invulling aan te 
geven? 

 
Financiën 
 
Vraag: 

- Kunt u de raad een aanvullende tabel geven (aanvullend op de tabel die opgenomen is in de 
kadernota op pagina 7) waarin opgenomen zijn de reserves waaruit in de kadernota geput wordt. 
Stand op 1/1 2019 – Uitputting uit de reserves op basis van de voorstellen – restant. 
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